
APROBACIÓN, NO SEU CASO, DA ACTA DA SESIÓN ANTERIOR. 

DAR CONTA DAS RESOLUCIÓNS DICTADAS POLA ALCALDIA DENDE A 
ULTIMA SESION. 
TOMA DE POSESION DO CONCELLEIRO D. CARLOS GONZALEZ 
FERNANDEZ¿ POLO GRUPO MUNICIPAL DO PSDEG-PSOE, EN 
SUSTITUCION DE D. JAIME TORNERO LOPEZ. 

DESAFECTACIÓN DE INMOBLES E VIVENDAS DOS COLEXIOS PÚBLICOS 
DO CONCELLO. 
ESCRITO DA ASOCIACIÓN DE EMPRESARIOS DE REDONDELA, APERTURA 
DUNHA NOVA SAIDA DA AUTOPISTA A.9, NO SENTIDO PONTEVEDRA- 
VIGO, DESPOIS DA PONTE DE RANDE. 
DAR CONTA DOS EXPEDIENTES DE MODIFICACIÓN DE CRÉDITO 21 O 
29/98. 

PROPOSTA DO CONSELLO MUNICIPAL DA XUVENTUDE S/ SOLICITUDE 
O GOBERNO DO ESTADO DA ,CONDONACION DA DEBEDA EXTERNA 
CORRESPONDENTE O ANO 1998 OS ESTADOS AFECTADOS POLO FURACAN 
“MITCH".

a 

.- PROPOSTA DA COMISIÓNIINFORMATIVA DE SAÚDE E/MEDIO AMBIENTE 
SOLICITUDE DE NOVO O SERVICIO GALEGO_DE SAUDE SUFRAGUE OS 
GASTOS DE MANTEMENTO DO CENTRO DE SAUDE DE CHAPELA. 

ELIIIEA: 
.- APROBACIÓN INICIAL, REGULAMENTO DE HONORES E DISTINCIÓNS.

a MQQIQNS: 

10.- MOCIÓN DO GRUPO MUNICIPAL/DO B.N.G., S/ REDE DE CENTROS DE 
ENSINANZAS DE EDUCACION SECUNDARIA POST-OBRIGATORIA 
(E.S.P.O). 

A).- MOCIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO PSDEG-PSOE, S/ CESE DA ASESORA 
DO SR. ALCALDE.
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MOCIÓN DO GRUPO MUNICI L DO PSDEG-PSOE SOBRE DEIXAR SEN 
EFECTO DECRETO DA ALCALDIA DE FUNCIONAMENTO DO REXISTRO 
XERAL DO CONCELLO. 
MOCIÓNIDO-GRUPO MUNICIPAL DO B.N.G. S/ OS PUNTOS DE 
ATENCION CONTINUADA (PAC). 

SOLICITUDE COMPARECENCIA DO GRUPO MUNICIPAL DO BING DO 
CONCELLEIRO DE CULTURA PARA DAR CUMPRIDA EXPLICACION DOS 
GASTOS EFECTUADOS NA SÚA AREA NO ANO 1998. 

ROGOS E PREGUNTAS 

Na Sala de Sesións do Concello de Redondela, ás vinte horas 
do día tres de Decembro de mil novecentos noventa e oito, baixo 
a Presidencia do Sr. Alcalde, D. AMADO RICON VIRULEGIO, e a 
asistencia dos Sres./as Concelleiros/as: DONA.MARIA DEL CARMEN 
BASTOS RODRIGUEZ, DONA. FRANCISCA CANAL GOMEZ, D. JAIME DARRIBA* 
VILAS, D. GUMERSINDO FERNÁNDEZ MÉNDEZ, D. MIGUEL ANGEL LAREDO 
BLANCO, D. JOSE LÓPEZ OTERO, D. LUIS RODRIGUEZ VILARCHAN, D. 
JOSE MANUEL SOTO VIRULEGIO; D. JOSE BLANCO PUGA, D. CARLOS 
GONZÁLEZ FERNANDEZ, D. EMILIC> GONZALEZ IGLESIAS, D. MANUEL 
IGLESIAS CARRERA, D. LUIS A. ORGE MIGUEZ, D¿ XAIME REI BARREIRO, 
DONA. JOSEFA VILLAVERDE RODRIGUEZ; D. XOSE LUIS GRANDE GRANDE, 
D. XOSE CARLOS PAZOS DOCAMPO, DONA. CECILIA PEREZ ORGE; D. 
MANUEL ALONSO LEMOS e D. FRANCISCO PUCH CASAL, actuando como 
Secretario, o titular da Corporación D. LUIS TORRADO VÁZQUEZ, 
constitúese o Pleno do Iltmo. Concello, en sesión ordinaria, 
correspondente ó pleno ordinario do mes de Novembro, non 
celebrado na data correspondente, en virtude do disposto na 
Artigo 13 do Regulamento Orgánico do Concello, conforme á 
convocatoria e de acordo coa Orde do Día. Está tamén presente o 
Sr. Interventor, D. MODESTO SOLLA SANZ. 

A Presidencia declara aberta a sesión, en primeira 
convocatoria, procedêndose a trata-los puntos da Orde do Día. 

Pola Presidencia dase conta da acta da sesiónordinaria 
celebrada polo Concello Pleno o día 28 de Outubro de 1998. 

Pola Presidencia índicase ós/as Sres./as Concelleiros/as 
que si teñen que facer algunha observación ó acta de referencia. 

Concedida a palabra pola Presidencia á Concelleira SRA. 
PÉREZ ORGE, pola mesma se sinala que ó folio 112 da referida 
Acta e no punto 15 ) da Orde do Día, correspondente a Rogos e 
Pregunta, cando se lle indicou ó Presidente da Comisión de 
Cultura que a programación cultural deste Concello non existe 
como tal, preguntóuselle ó mesmo si pensan vostedes seguir así



por' moito tempo, e contestando <3 citado Sr. Presidente da 
Comisión de Cultura que sí; resposta que non figura na 
correspondente acta, polo que solicito que se rectifique a mesma 
nese punto coa contestación dada polo Sr. Presidente da Comisión 
de Cultura. 

Coa rectificación solicitada pola Concelleira do P¿N.G., 
SRA. PEREZ ORGE, pola Presidencia a votación a aprobacion, se 
procedese, da acta da sesión ordinaria deste Concello Pleno 
correspondente ó día 28 de Outubro de 1998. 

Efectuada esta, acadou o seguinte resultado: Votan a favor 
da aprobación os/as Sres./as Concelleiros/as do PP (9), do BNG 
(3) e grupo Mixto (2); abstéñense os/as Sres./as Concelleiros/as 
do PSdeG-PSOE (6). Na súa consecuencia, e por maioría de votos, 
resultou aprobada a Acta de referencia.- 

Pola Presidencia dase conta das Resolucións dictadas pola 
Alcaldía dende o 27 de Outubro ó 30 de Novembro de 1998. 

Pola Presidencia ábrese o correspondente turno de 
intervencións. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
PAZOS DOCAMPO, polo mesmo considérase que a Resolución da 
Alcaldía de data 29 de Outubro do ano que andamos, autorizando 
o uso das dúas máquinas de coser e unha plancha de mán á 
Presidenta da MM.RR. SEMENTEIRA, é irregular. 

Continúa a súa intervención o Sr. Concelleiro do B.N.G., D. 
Xosé Carlos Pazos Docampo, sinalando que as Resolucións da 
Alcaldía de data 2 de Novembro pola que se sancionan, con 
apercibimento, ós funcionarios deste Concello Rodríguez 
Fernández, González Martínez, López González, Sánchez Muñoz- 
Redondo, Tornero López, Díez Udías, Rodríguez Aira, Alvarez 
Capellán, Bouzón Otero e Torrado Vázquez, constitúen cando menos 
unha falta de seriedade por parte do Sr. Alcalde deste Concello, 
xa que quedárase con anterioridade de que se ía a reconsiderar 
a cuestión plantexada nos expedientes que deron lugar ás 
sancións ós funcionarios citados, sinalándose incluso un día 
para estudia—los mesmos. 

Polo Sr. Concelleiro antes citado, fálase da Resolución de 
data 4.11.98, autorizando un curso de enmarcado para mulleres, 
que o que fala non considera procedente, e que o B.N.G. non 
comparte, como tampouco comparte as prórrogas para auxiliares 
administrativos e persoal de limpeza. 

Na súa intervención, polo Sr. Concelleiro antes citado, 
fálase de Resolución da Alcaldía de data 16 de Novembro do ano 
que andamos, sobre devolución de taxas abonadas inicialmente 
para o caso de que a ocupación fora finalmente autorizada a D.
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Lino López Cabaleiro, por un i orte de 19.310.- Pesetas, por 
ocupación de terreos de uso público con mesas e cadeiras que non 
poido ser concedida en base ós informes obrantes no expediente, 
constándolle ó Sr. Concelleiro que tales mesas e cadeiras si se 
puxeron. 

Remata a súa intervención o Concelleiro Sr. Pazos Docampo 
falando de resolucións de contratación de pedagogo e psicólogo 
que se cambian por unha contratación a dedo que o Sr. 
Concelleiro considera. que tal contratación supón tirar cos 
cartos, xa que a mesma é só para uns días ata finais de ano, o 
que demostra unha incapacidade do equipode goberno e aínda que 
lle queda pouco tempo, pero que siguen incurrindo en 
incumprimentos. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
GONZALEZ IGLESIAS, por este sinálase que despois da reunión 
mantida cos portavoces dos distintos grupos políticos referente 
ó plan de saneamento económico deste Concello, non houbo máis 
reunións e agora aparecen Resolucións da Alcaldía que se 
contradín coa decisión de non pagar horas extras e logo aparecen‘ 
tales resolucións facendo efectivas horas extraordinarias. 
Continúa a súa intervención o citado Sr. Concelleiro aludindo 
que outra cuestión que se reflexa nas resolución da alcaldía é 
a prórroga de dúas auxiliares e do persoal de limpeza, sen que 
se tivera en conta a proposta do PSdeG-PSOE, pola situación 
económica na que se atopa o Concello, e logo aparecen esas 
prórrogas a afiliados do PP. 

A continuación, o citado Sr. Concelleiro sinala que hai 
unha resolución asinada por Xaime Darriba de aprobación de 
proxectos, e logo na Comisión quedan sobre a mesa debido a que 
o Arquitecto informa proxectos redactados polos seus familiares 
e parecendo este Concello como unha finca do PP. 

Remata a súa intervención o citado Sr. Concelleiro falando 
de expedientes a funcionarios, que se fixeron e sancionaron sen 
atender a unha reunión cos voceiros dos distintos grupos 
políticos para tratar dese tema, engadindo que a reunión citada 
se suspendeu e precisamente nese día dictouse a Resolución dos 
expedientes sancionadores. 

O Concello Pleno quedou enterado das Resolucións da 
Alcaldía citadas.- 

o.,¿ n: -o 
-op ur: 

Debidamente autorizado pola Presidencia, polo Sr. 
Secretario se da lectura á credencial de concelleiro nas últimas 
eleccións locais de 1995, expedido en Madrid en data 25 de 
Novembro de 1998, a favor do Concelleiro do PsdeG-PSOE, D. 
CARLOS GONZALEZ FERNANDEZ, en sustitución, por renuncia, de D. 
JAIME TORNERO LOPEZ.



Así mesmo e con autorización da Presidencia, polo Sr. 
Secretario segundo o disposto no Artigo 108.6 da Lei Orgánica 
5/85 e RD. 707/79, dase lectura á seguinte fórmula: “Xuro ou 
prometo pola miña conciencia e honor, cumprir fielmente as 
obrigas do cargo de Concelleiro, con lealtade 6 Rei, e gardar e 
facer garda-la Constitución como norma fundamental do Estado." 

seguidamente polo Concelleiro do PSdeG-PSOE maniféstase que 
sí promete. 3 

Na súa consecuencia pola Presidencia declárase a D. CARLOS 
GONZÁLEZ FERNANDEZ, como Concelleiro desta Corporación polo 
Grupo Político do PSdeG-PSOE en sustitución, por renuncia de D. 
JAIME TORNERO LOPEZ , felicitándolle o Sr. Alcalde por tal 
nomeamento.- 

Pola Presidencia dase conta da Proposta do Presidente da 
Comisión Informativa de Facenda, Patrimonio e Persoal de data 3 
de Decembro de 1998, que transcrita dí: 

“Visto o dictame emitido pola Comisión Informativa de 
Facenda, patrimonio e Persoal, en. xuntanza de data 23 de 
Novembro pasado, relativo á desafectaciõn de inmobles e vivendas 
dos Colexios Públicos do Concello. 

Vistos os posteriores informes emitidos pola Policía Local 
e polo Secretario Xeral do Concello. 

Sendo necesario proceder á desafectación dos devanditos 
inmobles para ser destinados nun futuro próximo a outros 
servicios e actividades municipais, esta Presidencia ten a ben 
propoñer ó Concello Pleno, a adopción do seguinte acordo: 

1°).- Solicitar da Consellería de Educación a desafectaciõn 
do Servicio Público Educativo dos inmobles que a continuación se 
relacionan: 

a).- Antigo edificio do Colexio de primaria “Encinas 
Dieguez” sito na rúa Avda. Santa Mariña. 

b).- Vivendas escolares da Avda. Mendiño, seguintes: 

Números: 2, 4, 8, 10, 16, 18, 20, 22, 24-baixo-esquerda, 
24-baixo-dereita, 24-1°-esquerda, 24-2°-dereita, 26-baixo- 
esquerda, 26-baixo-dereita, 26-1°-dereita, 26-1°-esquerda, 26- 
2°-dereita, e 26-2°-esquerda. 

c).- Vivendas escolares do Colexio Público de Reboreda, 
seguintes: 

Números: 1°-Esquerda e 1°-Dereita.
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d).- Vivendas escolare do Colexio Público de Porto- 

Cabeiro, seguintes: 
Dúas que están desocupadas dende fai 4 anos aproximadamente 

e actualmente tapiadas; e unha ocupada actualmente por un 
veciño. ' 

e).- A antiga Casa-Escola de O Viso. 
f).- O Colexio de Preescolar de O Viso." 

Pola Presidencia ábrese o correspondente turno de 
intervencións. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
PAZOS DOCAMPO, por* este maniféstase de acordo coa. proposta 
formulada polo Concelleiro Sr. Soto Virulegio. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
GONZÁLEZ IGLESIAS, por este maniféstase que se fixeron ná* 
correspondente Comisión varias aportacións que non se recollen 
na proposta, e que nun informe da Policía Local fálase de que en 
Angorén, Cesantes e Porto Cabeiro, había vivendas ocupadas por 
conserxes, o que non é certo, polo que debería de cambiarse o 
citado informe da Policía Local, xa que os ocupantes das 
vivendas citadas son persoas ás que se lles permitiu tal 
ocupación, para que' coidaran desas vivendas e remata a súa 
intervención pedindo que se retire o índice que fala no punto 
terceiro de conserxes. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
PAZOS DOCAMPO, por este maniféstase que non é lóxico retirar do 
expediente citado ningún documento, nin tampouco pedir outro 
informe á Policía Local, e que non lle parece importante ese 
asunto, pero que conste no acordo que as persoas referidas no 
informe da Policía Local non teñen a consideración de conserxe, 
seson que son persoas designadas polo Concello para coidar das 
vivendas. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
SOTO VIRULEGIO, polo mesmo proponse que se someta votación a súa 
proposta coas salvedades manifestadas polo Concelleiro Sr. Pazos 
Docampo, e que se engada no índice do expediente o novo informe 
da Policía Local. 

O Concello Pleno, por unanimidade dos/as Sres./as 
Concelleiros/as presentes, aprobou a proposta do Presidente da 
Comisión transcrita, coas salvedades formuladas no párrafo 
anterior polo citado Sr. Concelleiro e propoñente da proposta de 
acordo que nestes intres se aproba, referente a que os ocupantes 
das vivendas non son conserxes e que no índice do expediente se 
inclúa o novo informe da Policía Local.-



Pola Presidencia dase conta de _Proposta da Comisión 
Informativa de Facenda, Persoal e Patrimonio, de data 23 de 
Novembro de 1998, que dí: 

“Visto o escrito da Asociación de Empresarios, despois de 
deliberar acórdase dictamina-lo devandito asunto por unanimidade 
e que se redacte unha proposta nos seguintes terminos: 

1.- Supresión da peaxe no tramo Redondela-Vigo e Vigo- 
Redondela. 

2.- Solicitar unha saída dirección Pontevedra-Vigo despois 
da ponte de Rande e onde estimen máis convinte. 

3.- solicitar unha saída dirección Portugal no nudo de 
Teis.” 

Pola Presidencia ábrese 0 correspondente turno de 
intervencións. 

— Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. PUCH CASAL se interesa da Presidencia que se reúna á 
Comisión de seguimento, xa que Autopistas do Atlántico nas obras 
de enlace Rande-Puxeiros viola a normativa urbanística deste 
Concello de Redondela, non contando as obras con licencia 
municipal e establecendo así mesmo unha serie de sinalizacións 
do tráfico que non conta coa autorización do Concello, segundo 
consta en escrito do Xefe Acctal. da Policía Local de data 
9.06.98, tendo cortado por outro lado o acceso ó Amadroa e 
desviando o mesmo por Parada. 

Remata a súa intervención falando de falta de construcción 
de aceras, así como acondicionamento de cunetas e canalización 
de augas pluviais, e que a Baixada a Pousadouro, non ten o ancho 
determinado no PERI de Chapela. Que non está realizado o acceso 
dende a Ponte de Pasán ata as fincas colindantes, e que non se 
realizou a cesión ó Concello de terreos non utilizados por 
AUTOPISTAS para destinalos a uso público. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
PAZOS DOCAMPO, por este maniféstase que a intervención. do 
Concelleiro Sr. Puch Casal non é tema a debatir neste Pleno, 
apoiando por outro lado o espíritu do escrito da Asociación de 
Empresarios, o que considera un tema xa vello, e remata a súa 
intervención dicindo que comparte o referido escrito e a 
proposta do Concelleiro Sr. Puch Casal, pedíndolle ó grupo de 
goberno que sexa coherente, xa que logo o PP en Madrid boicotean 
os acordos adoptados por ese Partido en Galicia. 

_— Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
GONZALEZ IGLESIAS, por este sinálase que o PSdeG-PSOE, vai a
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prestar aprobación á proposta ormulada no seu escrito pola 
Asociación de Empresarios e pregúntalle ó Sr. Alcalde e o seu 
grupo de goberno onde estaban cando o PSdeG-PSOE fixo un escrito 
onde se pedía que os técnicos valoraran o custe das obras 
correspondentes ó Concello ea afectadas pola construcción do 
enlace Rande-Puxeiros, e que así mesmo se esixise unha fianza 
pola execución de tales obras ou noutro caso se suspenderan as 
mesmas, o que non se fixo e agora esas obras están rematadas, 
oque sería un contrasentido adopta-las propostas do PSOE antes 
citadas. 

— Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
SOTO VIRULEGIO, por este sinálase que a proposta do escrito da 
Asociación de Empresarios fala dunha saïda da Autopista en Teis 
que na proposta da Comisión Informativa de Facenda, Patrimonio 
e Persoal na súa reunión do día 23.11.98, se sinala solicitar 
unha saída dirección Portugal no nudo de Teis, cando en lugar de 
Teis debería dicir a Chapela, e remata a súa intervención 
apoiando a proposta da citada Comisión tal e como está 
formulada. 

- Concedida a palabra pola presidencia ó Concelleiro SR. 
PUCH CASAL, por este sinálase que cando Autopistas do Atlántico 
presentou o proxecto do enlace Rande-Puxeiros ante este 
Concello, polo equipo de goberno de aqueles intres non se fixo 
alegación algunha ó referido proxecto como debeu de facerse, e 
remata a súa intervención sinalando que coa súa intervención se 
avanzaron nalgúns temas, pero que están aínda pendentes outras 
cuestións que son as de que fala agora. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
PAZOS DOCAMPO, polo mesmo sinálase como xa dixo con 
anterioridade que son de estima-las propostas formuladas polo 
Concelleiro Sr. Puch Casal, pero que non se corresponden co 
escrito da Asociación de Empresarios, considerando que as 
propostas formuladas polo Concelleiro Sr. Puch Casal, son 
improcedentes e que en todo caso poderían tratarse como un 
asunto urxente independente do que agora nos ocupa. 

- Concedida a palabra pola presidencia ó Concelleiro SR. 
GONZALEZ IGLESIAS, por este sinálase que o mesmo xa ofreceu con 
anterioridade a fórmula adecuada para obrigarlle a Autopistas a 
facelas cousas coma tiña que facelas, aínda que a súa proposta 
non foi tomada en consideración. 

Este Concello Pleno, por unanimidade aproba a Proposta 
formulada pola Comisión Informativa de Facenda, Patrimonio e 
Persoal sobre escrito da Asociación de Empresarios de Redondela, 
solicitando a apertura dunha nova saída da autoestrada A.9 no 
sentido Pontevedra-Vigo despois da ponte de Rande.- 

Pola Presidencia dase conta dos seguintes Expedientes de



Modificación de Crédito: 
- 21/98, mediante transferencias de crédito, por importe de 

1.273.125.- Pesetas, aprobado por Resolucion da Alcaldía do 
24.09.98. 

- 22/98, mediante xeración de crédito, por importe de 
2.100.000.- Pesetas, aprobado por Resolucion da Alcaldia do 
30.10.98. 

- 23/98, nediante xeración de crédito, por importe de 
2.355.000.- pesetas, aprobado por Resolución da Alcaldia do 
3.11.98. 

- 24/98, mediante xeracuón de crédito, por importe de 
1.500.000.- Pesetas, aprobado por Resolución da Alcaldía doi 
3.11.98. 

- 25/98, mediante xeración de crédito, por importe de 
700.000.- Pesetas, aprobado por Resolución da Alcaldía do 
4.1l.98. 

- 26/98, mediante transferencias de crédito, por importe de 
7.089.182.- Pesetas, aprobado por Resolución da Alcaldía do 
10.11.98. 

- 27/98, mediante xeración. de crédito por importe de 
1.500.000.- Pestas, aprobado por Resolución da Alcaldía do 
10.11.98. 

-28/98, mediante xeración de crédito por importe de 
28.583.264.- Pesetas, aprobado por Resolución da Alcaldía do 
11.11.98. 

- 29/98, uediante xeración de crédito, por importe de 
750.000.- Pesetas, aprobado por Resolución da Alcaldía do 
12.11.98. 

Pola Presidencia ábrese o correspondente turno de 
intervencións. 

- Concedida a palabra pola Presidencia 6 Concelleiro SR. 
PAZOS DOCAMPO, por este maniféstase que a través dos expedientes 
de modificación de crédito feitos por este Concello, en relación 
con subvencións concedidas ó mesmo pola Xunta de Galicia, a 
financiación deste Concello nos referidos asuntos non e outra 
cousa que tirar cos cartos. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
GONZALEZ IGLESIAS, polo mesmo maniféstase en relación cos grupos 
de intervención rápida , que a nmdificación de crédito con 
respecto ós mesmos sería lóxica, peroque a contratación dos 
citados grupos a considera ilegal, considerando por outro lado 
que as funcións realizadas polos citados grupos, de maneira 
habitual, non se corresponden coas súas propias, e continúa 
dicindo o citado Sr. Concelleina que con respecto a outras
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modificacións de crédito, oconcello de Redondela aparece como 
unha correa de transmisión das intencións do Conselleiro Sr. 
Pérez Varela e da Deputación Provincial de Pontevedra, pero que 
é unha vergoña que outros Concellos menores que o de Redondela 
reciban da Deputación Provincial máis cartos que este. 

Remata a súa intervención o Concelleiro SR. GONZALEZ 
IGLESIAS, falando de regularización de pagos que se lle fixeron 
á asesora do Sr. Alcalde que estaban sen contabilizar, facendo 
fincapé o mesmo nos pagos que se fan polo Concello a unha 
asesora que a súa actuación foi moi negativa para os intereses 
do mesmo. 

A Corporación quedou ENTERADA do contido dos expedientes de 
modificación de crédito antes citados.- 
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Pola Presidencia dase conta da Proposta do Consello 
Municipal da Xuventude de data 12 de Novembro de 1998, que 
transcrita dí: 

“Pola Presidencia convidouse á sesión do órgano a D. OSCAR 
PUCH GONZALEZ quen lle comunicou a posibilidade de que o 
Concello realice algunha acción de solidariedade con 
Centroamérica, dada a situación de necesidade que se padece a 
consecuencia do desastre xerado polo furacán MITCH, e indica que 
se pode abordar este asunto antes de inicia-la valoración dos 
temas contidos na Orde do Día. Remata manifestando que a 
proposta suxerida é a apertura dunha conta bancaria por parte do 
Concello invitando ós cidadáns/ás e entidades a facer 'unha 
aportación para logo dirixi-los fondos recadados a algún 
proxecto de colaboración. 

Pola Presidencia ábrese o correspondente turno de 
intervención. 

Concedida a palabra pola Presidencia ó representante do 
ATENEO REDONDELÁN, por este indícase que xa hai frentes abertos 
neste sentido, pola que a colaboración podía ser doutro tipo. 

Concedida a palabra pola Presidencia polo SR. PUCH 
GONZALEZ, por este sinálase que enfoncando a colaboración coma 
unha campaña navideña se poderïan recadar máis fondos. Indica 
que a proposta de abrir unha conta a nome do Concello foi 
considerada por el porque o respaldo dunha institución ê 
importante, podendo despois CARITAS e CRUZ VERMELLA xestiona-los 
fondos recadados. 

Concedida a palabra pola Presidencia polo representante dc 
C. CLUBE CLAQUETA sinálase que neste Concello non existe, coma



sí no de Vigo, un Consello de Cooperación que permita actuar con 
celeridade ante situacións coma esta, aínda que sí hai xente que 
está traballando neste tema. Contína manifesando que en 
Redondela só existe unha ONG, en referencia a ENTREPOBOS, 
informando de que esta entidade ten aberto xa unha conta 
bancaria, polo que considera que antes que duplicar esforzos o 
máis adecuado é establecer contacto con esas entidades que están 
a traballar. 

Concedida a palabra pola Presidencia, polo representante do 
PP maniféstase que dende o Concello se pode ter algunha 
iniciativa como dirixirse a tódalas asociacións do Concello 
invitándoas a colaborar. 

O Consello Municipal da Xuventude, en sesión extroardinaria 
celebrada o día 16 de Novembro de 1998, por unanimidade de 
tódolos seus membros presentes, estimou oportuno propoñer ó 
Concello Pleno, a adopción do seguinte acordo: Solicitude ó 
Goberno do Estado da condonación da débeda externa 
correspondente ó ano 1998 ós Estados afectados polo furacán 
MITCH . " 

Pola Presidencia ábrese o correspondente turno de 
intervencións. 

— Concedida a palabra pola Presidencia, polo SR. PAZOS 
DOCAMPO, polo mesmo sinálase que a proposta do B.N.G. neste 
asunto consiste en que os cartos que o equipo de goberno se 
gaste no Nadal, especialmente nos alumados, se destinen a ese 
fín de soliedaridade cos afectados do furacán MITCH. 

- Concedida a palabra ó Concelleiro SR. GONZÁLEZ IGLESIAS, 
por este maniféstase o seu apoio á proposta que ben ó Pleno, e 
asi mesmo apoian a proposta do B.N.G., no censo se restricción 
nos gastos do alumado público no Nadal.. 

- Concedida a palabra pola Presidencia á Concelleira SRA. 
CANAL GOMEZ, por esta proponse que o diñeiro que reciban os 
Concelleiros por este Pleno, se destinen á soliedaridade cos 
afectados polo furacán MITCH en Centroamérica. 

- Concedida a palabra pola Presidenica ó Concelleiro SR. 
PAZOS DOCAMPO, por este solicítase que polo Presidente se someta 
a votación como enmenda á proposta do Consello Municipal da 
Xuventude, a súa proposta así como a formulada pola Concelleira 
Sra. Canal Gómez. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
GONZALEZ IGLESIAS, por este sinálase que ademáis do manifestado 
anteriormente tamén acepta a proposta feita pola Concelleira 
Sra. Canal Gómez. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
SOTO VIRULEGIO, por este maniféstase que non lle parece racional 
a proposta do B.N.G., e que o Concelleiro Sr. Pazos Docampo fai 
o ridículo, e dirixíndose ó mesmo dille que antes se poñan de
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acordo tódolos Concellos onde goberna o B.N.G., xa que nos 
Concellos nos que goberna ese partida, non fan o que dl o 
Sr.Pazos Docampo. 

Continúa a súa intervención o citado Sr. Concelleiro, 
dicindo que lle parece un cachondeo a proposta do B.N.G., nun 
tema de solidariedade, e que aparte das aportacións persoais que 
faga cada quen, estaría disposto a sentarse cos voceiros dos 
distintos grupos políticos en Xaneiro, e xa co orzamento 
prorrogado fixar unha contía para destinala aesa finalidade. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
ALONSO LEMOS, por este maniféstase que non votará a favor da 
enmenda do B.N.G., pero que si estaría disposto a facer un 
esforzo si os Concelleiros donan os seus ingresos deste ano e do 
que ven para destinalos a finalidade previstas na proposta que 
se trae a este Pleno. 

Neste intre auséntase do Salón de Sesións o Concelleiro SR. 
ALONSO LEMOS:

z - Concedida a palabra pola Presidencia o Concelleiro SR. 
GONZALEZ IGLESIAS, polo mesmo proponse que se estudie este 
asunto e que entretanto quede pendente Sobre a Mesa. 

Pola Presidencia sométese a votación a proposta do 
Concelleiro Sr. González Iglesias de que o presente asunto quede 
Sobre a Mesa, pendente do seu estudio. 

O Concello Pleno, por unanimidade dos/as Sres./as 
Concelleiros/as presentes, acordou que o presente asunto quede 
Sobre a Mesa, pendiente de estudio.- 

Pola Presidencia dase conta da Proposta da Comisión 
Informativa de Saúde e Medio Ambiente de data 26 de Novembro de 
1998, que transcrita dí: 

“Pola Presidencia dase conta que o Concello Pleno en sesión 
de data 5 de Decembro de 1996, aprobou a seguinte proposta da 
Comisión Informativa de Saúde e Medio Ambiente: 

“Na orde do 27 de Xullo de 1984, pola que se deroga a do 24 
de Febreiro de 1984, reguladora do procedemento que rexe nas 
solicitudes de aportación económica, con cargo ó fondo de 
compensación interterritorial, formuladas polas corporacións 
locais para a construcción, adaptación e equipamento de centros 
de saúde de atención primaria ou especializada, no seu artigo 1° 
dispón que as Corporacións Locais que estimen precisa a 
construcción, adaptación ou o equipamento dun centro de saúde, 
de atención primaria ou especializada, e pretendan que esas
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obras ou equipamentos sexan financiadas a fondo perdido pola 
Consellería de Sanidade e Consumo deberán presentar un escrito 
perante a correspondente Delegación Provincial desta 
Consellería, dirixido ó Excmo. Sr. Conselleiro e subscrito polo 
Alcalde-Presidente, con acordo plenario polo que se lle ceden á 
Consellería de Sanidade e Consumo terreos idóneos para a 
construcción dun centro de saúde, así como facerse cargo dos 
gastos correntes e de mantemento do centro. 

Naquel momento a Parroquia de Chapela tiña a necesidade de 
dispor dun Centro de Saúde por ter unha poboación de 8000 
habitantes e máis de 4000 cartillas, o Concello acolleuse a dita 
Orde. ~~ Polo tanto construíuse o Centro de Saúde de Chapela, 
conforme ó exposto anteriormente no que o Concello asume os 
gastos dos servicios de luz, auga, calefacción, limpeza, 
teléfono e nantemento das reparacións que se produzan nese 
centro, dende a construcción do devandito Centro. ~~ Tendo en conta que foron transferidas as competencias á 
Xunta de Galicia, non ten sentido que o Concello de Redondela 
asuma uns gastos que non son da súa competencia, dificultando 
ademáis o bó funcionamento e coordinación do Centro de Saúde en 
canto a mantemento por depender de dúas Institucións (Xunta e 
Concello), é polo que se solicita que por ese Servicio Galego da 
Saúde se asuman os gastos de mantemento de auga, luz, teléfono, 
limpeza, calefacción e reparacións do Centro de Saúde de Chapela 
que ata o día de hoxe se levan a cabo polo Concello." ~~ Pola presidencia dase conta que o SERGAS ten que asumi-los 
gastos de mantemento, ademáis existe un novo Centro de Saúde en 
Redondela, e o Concello non ten que facerse cargo del, sinalando 
que é un Centro de Saúde e non un consultorio. 

Polo Sr. Soto Virulegio faise constar que o Concello non 
pode, dada a súa situación económica facerse cargo de ditos 
gastos. ~~

~ ~~~~
~ 

¡ 
_A Comisión Informativa de Saúde e Medio Ambiente, por 

¡ 

unanimidade dos/as Sres./as Concelleiros/as presentes, estimou 
oportuno propoñer c› Concello Pleno, a adopción do seguinte 
acordo: 

~~~ 

~~ 

¿ 

Reiterar ó SERVICIO GALEGO DE SAÜDE, asuma os gastos de 
¡ 

mantemento (auga, luz, teléfono, limpeza, calefacción e 
Ÿ reparacións) do Centro de Saúde de Chapela, que ata o día de 

hoxe se levan a cabo polo Concello." 
~~ ~~ ~~~

~ 
_ 

Pola Presidencia ábrese o correspondente turno de 
intervencións. 

~ ~~~ 
~

~ 

~ 

~~~~ ~~~ 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. PUCH CASAL uantense ese criterio proposto pola Comisión 
Informativa de Saúde respecto a que o Sergas se faga cargo dos 
gastos de mantemento do Centro de Saúde de Chapela.
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- Concedida a palabra po Presidencia ó Concelleiro SR. 

GRANDE GRANDE, por este manifestase que se faga constar que o 
Pleno decide que a partir do 1° de Xaneiro do vindeiro ano este 
Concello non se fará cargo deses gastos de mantemento do Centro 
de Saúde de Chapela. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
GONZALEZ IGLESIAS, polo mesmo maniféstase de acordo co 
manifestado polo Concelleiro Sr. Grande Grande, porque neses 
termos xa se falou deste asunto nas reunións do Plan de 
Saneamento Económico deste Concello. 

Este Concello Pleno, por" unanimidade prestoulle a súa 
aprobación 6 dictame da Comisión Informativa transcrito, coa 
salvedade feita polo Concelleiro Sr. Grande Grande de que a 
partir do 1° de Xaneiro do vindeiro ano este Concello non se 
fará cargo dos gastos de uantemento do Centro de Saúde de 
Chapela.- 

Pola Presidencia dase conta do dictame da Comisión 
Informativa de Cultura de data 6 de Novembro, que transcrito dí: 

“Despois das corrixendas efectuadas no REGULAMENTO DE 
HONORES E DISTINCIOS, e observada, outravolta, a non inclusión 
dun parágrafo no .Art. 1, a Comisión, unha vez aprobada a 
proposta, acordan informar favorablemente o tecto que se achega 
para o seu traslado e aprobación polo Pleno do Concello." 

Pola presidencia ábrese o correspondente turno de 
intervencións. 

-¡Concedida a palabra pola Presidencia, pola Concelleira 
SRA. PEREZ ORGE, sinaláse que parece que á terceira vez vai á 
vencida, interesando se rectifiquen os erros observados, no 
título do Capítulo IV “medalla da CidadeH por “Medalla do 
Concello”. 

Continúa indicando a citada Sra. Concelleira que no Artigo 
22, a última frase do nesmo, cando se refire o Artigo 20, 
sustituilo mesmo polo Artigo 18. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. ORGE MÍGUEZ, polo mesmo maniféstase que votará a favor dc 
presente Regulamento de Honores e Distincións. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleirc 
SR. SOTO VIRULEGIO maniféstase que na correspondente votación c 
PP absterase na mesma, porque presentarase a oportuna 
reclamación no periodo de exposición ó público do citada 
Regulamento. Fundamenta a postura do PP neste punto porque c 
contido do apartado segundo, do artigo 1, do Regulamento de



Honores e Distincións, así o esixía o antigo R.O.F.; pero que 
coa reforma do R.O.F. e da Lei de Bases non se incluiu tal 
prohibición coa finalidade sen dúbida de que se poidera outorgar 
calquera distinción a calquera persoa. 

Continúa a súa intervención o citado Sr. Concelleiro 
dicindo que non lle extrana que o BNG manteña esa postura, pero 
que lle parece extrano que o PSOE tamén a manteña, e que o voto 
do PP sería afirmativo e non formularía reclamación algunha si 
do Regulamento se retirara esa prohibición para que a 
Corporación lle poida da-la medalla a quen lle pete. 

- Concedida a palabra pola Presidencia á Concelleira SRA. 
PÉREZ ORGE, por esta maniféstase que a postura mantida polo 
voceiro do PP é alucinante, xa que despois de varias discusións 
sobre tal prohibición pedíuselle un informe ó Sr. Secretario, e 
consecuentemente co informe emitido polo mesmo, a Comisión, por 
unanimidade dictaminou favorablemente o Regulamento de Honores 
e Distincións con tal prohibición, e posteriormente no documento 
que fora ó Pleno, non se recollera a prohibición en cuestión e 
fora devolto o citado documento, prohibición que agora se figura 
no Regulamento que se trae a esta sesión. 

Remata a súa intervención a citada Sra. Concelleira dicindo 
que o B.N.G. non ten nin tivo nunca interese na aprobación do 
Regulamento de Honores e Distincións en cuestión, que si lle 
interesaba ó PP e por iso a cuestión plantexada polo mesmo, 
considerando que lle deberon dar un tirón de orellas ó grupo de 
goberno, xa que na Comisión, por unanimidade, onde hai 
representantes do PP, dictaminouse tal regulamento tal e coma se 
presenta ó Pleno, e agora na sesión o PP mantén unha postura 
contraria a súa aprobación. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
SOTO VIRULEGIO, por este dase conta ó Pleno do informe emitido 
polo Sr. Secretario en data 6 de Marzo, que dí: 

Con respecto á observación efectuada no meu informe de data 
27-2-98 manifesto que si ben o IR.O.F. actualmente vixente 
explicitamente non establece tal prohibición que se recollía no 
R.O.F. do ano 1952, por razóns éticas debería de incluirse, xa 
que aínda que non constan relacións de subordinación si poden 
existir situacións de interese para as Entidades Locais nas que 
haxan de intervir persoas vinculadas a outras administracións 
públicas, e por outro lado na execución deste Regulamento 
especial de honras e distincións se podería incorrer nalgún 
ãäpgšto concreto na abstención prevista no Artigo 28 da Lei 

. 

Continúa a súa intervención o Concelleiro Sr. Soto 
Virulegio dicindo que no informe citado se alude a razóns êticas 
e que o Sr. Secretario fai os informes como quere e da forma que 
lle ven en gana. 

_ 

- Ante as manifestacións feitas polo Concelleiro Sr. Soto 
Virulegio, e concedida a palabra pola Presidencia, polo Sr.
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Secretario se sinala que o manif stado polo Concelleiro Sr. Soto 
Virulegio constitúe un xuizo de valor gravísimo e de carácter 
negativo, que atenta non só ó seu aspecto persoal senón tamén 
á profesionalidade deste señor Secretario, quen continúa dicindo 
que efectivamente no seu informe fala de razóns éticas, xa que 
considera que as mesmas constitúen a base da dignidade de toda 
persoa humana, e con naior nmtivo dos que ostentan cargos 
públicos como representantes da colectividade, pero que ademáis 
o seu informe neste asunto e ó que fixo referencia o Concelleiro 
Sr. Soto Virulegio está fundamentado na legalidade expresada no 
Artigo 28 da Lei 30/92. Remata a súa intervención o citado Sr. 
Secretario sinalando que o seu informe citado pode non servir 
ós intereses do Sr. Voceiro pero que está fundamentado na 
legalidade como sempre fixo e seguirá facendo o Sr. Secretario 
asinante do informe en cuestión. 

Neste intre se ausenta do Salón de sesións a Concelleira 
SRA. BASTOS RODRIGUEZ.- 

_ 
- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 

PEREZ ORGE, polo mesmo maniféstase que o PSdeG-PSOE non tiña 
interés algún nese asunto, e que simplemente estivo de acordo co 
Concelleiro de Cultura, que tamén votou a favor, na respectiva 
Comisión Informativa , e remata a súa intervención dicindo que 
si non están de acordo que volva este asunto á Comisión de 
Cultura e que se debata novamente, instando á retirada deste 
punto da presente Orde do Día. 

Este Concello Pleno, por unanimidade dos/as Sres./as 
Concelleiros/as, acorda a retirada deste asunto da Orde do 
da presente sesión ordinaria.- 

Pola presidencia dase conta de Moción do Grupo Municipal do 
B.N.G., de data 28.11.98, que transcrita dí: 

"Recentemente a Consellería de Educación presentou a Oferta 
Inicial da Rede de Centros de Ensinanzas de Educación Secundaria 
Posto-obrigatoria (E.S.P.O) con previsión de implantación 
xeneralizada dos Bacharelatos e da nova Formación profesional no 
curso 2000/2001. Analizando esta oferta, no que se refire á zona 
educativa de Redondela, pódese comporba-lo seguinte: 

PRIMEIRO.- Con respecto ós bacharelatos: 
- O I.E.S. Mendiño contará con dos grupos do bacharelato de 

Ciencias da Natureza e da Saúde e dous grupos do bacharelato de 
Humanidades e Cicencias Sociais. ›‹ 
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- O I.E.S. Pedro Floriani contará cun grupo de bacharelatc 
de Humanidades e Ciencias Sociais e un grupode bacharelato de



Técnoloxïa. 
- O I.E.S. de Chapela contará con dous grupos do 

bacharelato de Ciencias da Natureza e da Saude e dous grupos do 
bacharelato de Humanidades e Ciencias Sociais. 

SEGUNDO.- Con respecto á Formación Profesional Específica: 
- O I.E.S. Pedro Floriani contará con catro ciclos 

formativos, concretamente un de grado medio e outro de grao 
superior da Familia Profesional de Administración e un de grao 
medio e outro de grao superior da familia Profesional de 
Electricidade e Electrónica. 

- O I.E.S. de Chapela contará con tres ciclos formativos, 
concretamente un de grao medio e dous de grao superior todos da 
Familia Profesional de Sanidade. 

- O I.E.S. Mendiño non conta con ningún ciclo formativo. 

TERCEIRO.- Ningún Instituto de secundaria do Concello 
contará co Bacharealto de Artes. 

CUARTO.- Ningún Instituto de Secundaria do Concello contará 
con algún ciclo formativo que teña relación coa Rama do Textil, 
do Mar ou do tratamento do Frío. 

Polo tanto a oferta educativa presentada pola Consellería 
é claramente insuficiente, se temos en conta o número de 
alumnos/as, e non ten en conta á propia realidade económica e 
alboral do noso Concello. 

Por todo o exposto o grupo municipal do Bloque Nacionalista 
Galego propón á consideración do Pleno a adopción dos seguintes 
acordos: 

_- Dirixirse á Consellería de Educación da Xunta de Galiza 
esixindo que na oferta definitiva da Rede de Centros da 
E.S.P.O., se contemple, ademáis do reflexado na oferta inicial, 
o seguinte: 

1°) - Un bacharelato máis de Tecnoloxía, a implantar en 
calquera dos dous I.E.S. de Redondela. 

2°).- Ciclos formativos da Familia Profesional de Textil, 
Confección e Pel, da Familia de Actividades Marítimo-Pesqueiras 
ou da Familia de Mantemento de Servizos a Producción, todos eles 
relacionados coa actividade económica e laboral do Concello. 

3°).- Un bacharelato de Artes nalgún dos Institutos de 
Secundaria." 

_ 

Pola Presidencia ábrese o correspondente turno de 
intervencións. 

- Concedida a palabra pola Presidencia á Concelleira SRA.
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PÉREZ ORGE, inicia a súa intervención falando que a Consellería 
de Educación presentou a oferta inicial da rede da E.S.P.O., coa 
previsión de implantación xeneralizada dos bacharelatos e da 
nova formación profesional do curso 2000-2001. seguidamente a 
citada sra. Concelleira fai un análise desa oferta no que se 
refire á zona educativa de Redondela. 

Continúa a súa intervención a aludida Sra. Concelleira 
sinalando que ningún Instituto de Secundaria deste Concello 
contará con bacharelato das Artes nin con ciclos formativos 
relacionados coa rama do textil, do mar ou do frío. Na súa 
consecuencia, a oferta educativa presentada pola Consellería 
polo que respecta a este Concello dí que claramente é 
insuficiente se temos en conta o número de alumnos/as, xa que 
non se ten en conta a realidade económica-laboral deste 
Concello. Remata a súa intervención manifestando que o Grupo 
Municipal do B.N.G., propón ó Pleno deste Concello se adopte 
acordo de dirixirse á Consellería de Educación da Xunta de 
Galicia esixindo que na oferta definitiva da Rede de Centros da 
E.X.P.O., se contemple, ademáis do reflexado na oferta inicial 
un bacharelato máis de tecnoloxía, de artes, así como ciclos 
formativos de formación profesional de textil, confección e pel, 
de actividades marítimo-pesqueiras ou de mantemento de servicios 
á producción, todos eles sen dúbida relacionados coa actividade 
económica laboral do Concello. 

- Concedida a palabra pola Presidencia polo Concelleiro SR. 
GONZALEZ IGLESIAS maniféstase de acordo co contido da presente 
Moción do B.N.G.. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. SOTO VIRULEGIO, este manifesta o seu desacordo coa 
literalidade do contido da presente Moción, pero que por 
beneficio para Redondela votará a favor da mesma. 

Este Concello Pleno, por unanimidade dos/as Sres./as 
Concelleiros/as presentes, presta a súa aprobación á Moción do 
B N.G., transcrita.- 

Pola Presidencia se sinala que presentada nesta sesión 
ordinaria do Pleno a Moción antes citada polo Grupo Municipal dc 
PSdeG-PSOE faise preciso que previamente o seu debate e 
votación, declárese a urxencia da mesma. 

Este Concello Pleno por unanimidade dos/as Sres./as 
Concelleiros/as asistentes, acorda declarar urxente a Moción 
antes aludida, que é do seguinte contido: 

"EMILIO GONZALEZ IGLESIAS, CONCELLEIRO D0 PSDEG-PSOE EN 
REDONDELA, EN NOME PROPIO E NO DO GRUPO MUNICIPAL SOCIALISTA,
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EXPÓN : 

Dende fai algún tempo o Alcalde de Redondela, acordou a 
contratación dunha Asesora que ten un custe anual de 3.949.Ç84.- 
Pesetas. Á vista, no tempo transcurrido, do traballo realizado 
por esta persoa que incidiu en enfrentamentos cos funcionarios 
asumindo facultades que para nada lle foron delegadas. Ou por 
outra banda retendo información, facilitada polas empresas que 
prestan os servicios privatizados, durante unha semana en medio 
da folga dos traballadores do lixo, ou dando o visto bó ó 
Regulamento presentado pola empresa concesionaria da piscina, 
que contén a reserva do dereito de admisión. 

Tendo en conta a situación económica do Concello, 
poderiamos aforrar cada ano o custe que supón a contratacion 
desta persoa. 

Polo anteriormente exposto, o GRUPO MUNICIPAL SOCIALISTA 
solicita setrate por URXENCIA no Pleno ordinario a seguinte

a .JLSLS_I_QJl_ 

O Pleno do Concello aconsella ó Sr. Alcalde o cese da 
Asesora a partir de hoxe." 

Pola Presidencia ábrese o correspondente turno de 
intervencións. 

- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. PAZOS DOCAMPO, por este apóiase a Moción do PSdeG-PSOE 
sinalando que a cuestión xa foi plantexada na reunión de 
saneamento económico do Concello, manifestando que a asesora 
dosr. Alcalde dada a situación económica deste Concello podería 
seguir sen cobrar e incluso cobrando, xa que a súa actuación é 
sumamente beneficiosa para os intereses do B.N.G. 

Non habendo unanimidade de criterios, pola Presidencia 
sometese a votación a presente moción. 

Efectuada. esta, obtivo o seguinte resultado: Votan en 
contra da citada Moción, os Sres./as Concelleiros/as do PP (8) 
e o Sr. Puch Casal. Votan a favor, os/as Sres./as 
Concelleiros/as do PSDEG±PSOE (7) e do B.N.G. (3). Na súa 
consecuencia, por maioría de votos, resultou aprobada a Moción 
do PSdeG-PSOE citada, e se aconsella ó Sr. Alcalde o cese da 
Asesora a partir de hoxe.- 

Pola Presidencia se sinala que presentada nesta sesión 
ordinaria do Pleno a Moción antes citada polo Grupo Municipal do 
PSdeG-PSOE faise preciso que previamente o seu debate e 
votación, declárese a urxencia da mesma. 
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(Sab oa Corporación) (Smatura do Presudente) 

serie A M903232597 
Este Concello Pleno po unanimidade dos/as Sres.(as 

Concelleiros/as asistentes, acorda declarar urxente a Mocion 
antes aludida, que é do seguinte contido: 

'EMILIO GONZALEZ IGLESIAS, CONCELLEIRO DO PSDEG-PSOE EN 
REDONDELA, EN NOME PROPIO E NO DO GRUPO MUNICIPAL SOCIALISTA, 
EXPÓN : 

O día 8.06.98, o Sr. Alcalde asina un Decreto polo que se 
aproban instruccións para o funcionamento do Rexistro Xeral 
deste Concello. O amparo deste Decreto viuse denegando, a varios 
funcionarios, a posibilidade de rexistrar informes ou documentos 
no Rexistro Xeral do Concello, chegándose a advertir por escrito 
a algún funcionario para que cesara na práctica de presentar 
escritos nos Rexistros de outros organismos públicos (fórmula 
que empregaban para ter constancia ó prohibírselle a 
posibilidade de facelo no Concello). 

O día 23 de Xullo de 1998 o Secretario Xeral do Concello 
emite un informe, a petición do Grupo Socialista, no que se 
cuestiona a legalidade do Decreto da Alcaldía e se dí- 
claramente: “Que cando os funcionarios deste Concello e 
particulares, teñan interese lexïtimo en que quede constancia da 
autenticidade respecto dos escritos que preseten ou dirixan a 
este Concello en orde á defensa dos seus dereitos e intereses, 
deberán figurar no Rexistro os mesmos ós efectos de que o Sr. 
Secretario poidese, si se requerise, dar fe dos mesmosï 

Polo anteriormente exposto, o GRUPO MUNICIPAL DO PSDEG- 
PSOE, SOLICITA se trate por URXENCIA no Pleno ordinario de hoxe, 
a seguinte a _M_Q_Ç_I_Q_N_ 

O Pleno do Concello de Redondela acorda deixar sen efecto 
o Decreto do Alcalde de data 8.06.98, e a partir de hoxe o 
funcionamento do Rexistro Xeral do Concello de Redondela 
rexirase pola normativa contida nos Artigos 151 a 162, ámbolos 
dous inclusive, do R.O.F., así como no Artigo 38 da Lei 30/92 
tal e como figura no informe do Secretario Xeral do Concello.” 

Pola Presidencia ábrese o correspondente turno de 
intervencións. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
GONZALEZ IGLESIAS, polo mesmo dase conta da Moción antes citada 
e solicita que polo Pleno se adopte acordo deixando sen efecto 
o decreto da alcaldia de data 8.06.98, e a partir de hoxe O 
funcionamento do rexistro xeral deste Concello se rixa pola 
normativa dos Artigos 151 a 162, ámbolos dous inclusive, dc 
R.O.F., así como polo disposto no Artigo 38 da Lei 30/92, tal e 
como figura no infrome do Secretario Xeral do Concello. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
PAZOS DOCAMPO, por este apóiase a Moción citada formulada polc 
PSdeG-PSOE.



~~
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- Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro 
SR. SOTO VIRULEGIO, por este manifestase que o Decreto aludido 
axústase á legalidade. 

Non habendo unanimidade de criterios, pola Presidencia 
sométese a votación a presente moción. 

obtivo o seguinte resultado: 'votan en 
os/as Sres./as Concelleiros/as do PP 

(8) e o Sr. Puch Casal. Votan a favor, os/as Sres./as 
Concelleiros/as do PSDEG-PSOE (7) e do B.N.G. (3). Na súa 
consecuencia, por maioría de votos, resultou aprobada a Moción 
do PSdeG-PSOE citada, e na súa consecuencia que se deixe sen 
efecto o Decreto do Alcalde de data 8.06.98, e a partir de hoxe 
o funcionamento do Rexistro Xeral do Concello de Redondela 
rexirase pola normativa contida nos Artigos 151 a 162, ámbolos 
dous inclusive, do R.O.F., así como no Artigo 38 da Lei 30/92 
tal e como figura no informe do Secretario Xeral do Concello.- 

Efectuada esta, 
contra da citada Mocións, 

Concedida a palabra pola Presidencia, polo Concelleiro SR. 
PUCH CASAL interésase que o contido da presente Moción antes de 
ser tratada no Pleno e adoptado o correspondente acordo, se 
someta a dictame da Comisión Informativa correspondente e que a 
mesma se celebraría para a vindeira semana. 

— Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
PAZOS DOCAMPO, polo mesmo e á vista da proposta formulada polo 
Concelleiro SR. Puch Casal, o B.N.G. retira a referida Moción 

Comisión Informativa para que se somete a dictame da 
correspondente e logo se inclúa nun Pleno extraordinario antes 
de que remate o ano para o seu debate e votación 
correspondente.- 

Debidamente autorizado pola Presidencia o Concelleiro 
BNG da lectura o escrito presentado con data 28 de Novembro 
1998, que dí: 

de 

“O Grupo Municipal do BNG denunciou publicamente unha serie 
de gastos superfluos e innecesarios durante todo este ano na 
área de Cultura que levaron a que, a dous meses de remata-lo 
ano, este departamento teña un déficit decase dous millóns de 
pesetas e moitas débedas pendentes.

~ pespois de facer esta denuncia aparecen, nos medios de 
comunicacion, as declaracións dun membro dunha comisión 
organizadora dicindo que non recibiran unhas axudas económicas 

~

~

~~



(Selo da COYDOFSCIÓH) (Sinatura 

Serie A N.° 0362698 
que figuran como concedidas no e ado de execución do orzamento 
deste Concello. 

Ante esta situación pouco clara, o equipo de goberno, en 
lugar de explicar polo miúdo á cidadanïa que pasou con estes 
cartos, limítase, como é a súa práctica habitual, a descalificar 
na prensa ó BNG, acusándonos de electoralistas, cando o único 
que facemos é cumprir coa nosa obriga de levar a cabo un laboral 
de control da xestión do equipo de governo. 

Por todo isto, o Grupo Municipal do BNG solicita que na 
orde do día do próximo pleno se inclúa un punto que difga: 

- Comparecencia no pleno do Concelleiro de Cultura, D. 
Miguel Angel Laredo, para dar cumprida explicación dos gastos 
efectuados na súa área no ano 1998 

Non estando este asunto incluído na Orde do Día, pola 
Presidencia solicítase a declaración de urxencia do mesmo. 

O Concello Pleno, declarou de urxencia do asunto de' 
referencia. 

Coa debida autorización da Presidencia polo Voceiro do 
B.N.G., SR. PAZOS DOCAMPO inquírese que oGrupo de Goberno 
aclare as manifestacións dun empresario da hostelería deste 
Concello, en relación cos gastos da comida con ocasión da “Festa 
do Choco", pedindo que se lle pregunte ó citado empresario en 
relación coas facturas da mesma e que se proceda a súa revisión, 
pedíndolle ó Concelleiro de Cultura Sr.Laredo Blanco que expoña 
datos concretos en relación con eses gastos da festa do Choco. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro de 
Cultura D. MIGUEL LAREDO BLANCO, polo mesmo sinálase que as 
manifestacións dese empresario non lle preocupan e que os datos 
requeridos polo Concelleiro Sr. Pazos Docampo, están no 
Concello, pero que agora concretamente non pode dar cifras 
concretas, e pide perdón por falar en castelán. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro 
Sr.Pazos Docampo, , polo mesmo maniféstase que o Concelleiro Sr. 
Laredo Blanco conculca a Ordenanza reguladora do uso do galego 
neste Concello, e que si non sabe falar galego que aprenda que 
hai moitos cursos para facelo. 

Neste intre auséntase do Salón de Sesións, o Concelleiro 
SR . IGLES IAS CARRERA . 

Continúa na súa intervención o Concelleiro Sr. Pazos 
Docampo, manifestando que tendo en conta a situación económica 
do Concello polo grupo de goberno se gasta o diñeiro en gastos 
inútiles como son os da “Festa do Choco", e que lle preocupa que 
persoas que pagaron a comida do Choco, os seus cartos non 
aparezan ingresados nas arcas municipais, e que o Sr. 
Concelleiro de Cultura que vai a cobrar por este Pleno e pola 
Presidencia da Comisión de Cultura tivo tempo de recabar eses



datos que lle solicito, insistindo en que houbo xente que pagou 
a comida antes citada, pero que o diñeiro dos mesmos non aparece 
contabilizado, e que eses cartos teñen que estar nalgún lugar 
pero non nas arcas municipais. 

— Concedida a palabra pola Presidencia 6 Concelleiro SR. 
LAREDO BLANCO, polo mesmo vólvese a insistir en que non dispón 
agora desa información que lle solicita neste intre o 
Concelleiro do BNG Sr. Pazos Docampo, e que se ese empresario 
ten algo que dicir ó respecto que formule a correspondente 
denuncia. 

- Concedida a palabra pola Presidencia ó Concelleiro SR. 
PAZOS DOCAMPO, por este se insiste en que alguén se quedou cos 
cartos dos que pagaron e que non se ingresaron no Concello, e 
ademáis se tiña quedado que excepto os invitados se pagaría a 
comida e que a mesma non sería a costa do Concello.- 

11.- RQGQS_E_BREGHNIhS.- 
- Polo Grupo Municipal do B.N.G., formúlanse as seguintes 

preguntas presentadas con data 2 de Decembro de 1998, seguintes: 
1.- As denuncias presentadas polos/as usuarios/as da 

piscina municipal sobre o deterioro deste servizo, prestado pola 
empresa SERVI-SPORT, foron numerosas ó longo de todo o ano. O 
grupo nmnicipal do BNG ten solicitado en varias ocasións a 
convocatoria da Comisión de Seguimento para tratar este tema, 
sen que por parte do equipo de goberno se teña convocado. 

No pleno celebrado no mes de Outubro o noso grupo, enterado 
da orde que o xerente de SERVI-SPORT tiña dado de prohibirlle a 
entrada nas instalacións a un grupo de persoas, presentou unha 
proposta que foi aprobada por unanimidade e na que se acordou: 

- Esixir dos responsabeis desta empresa, mediante escrito 
da Alcaldía, o inmediato levantamento do veto e conseguinte 
prohibición de acceso ás instalacións. 

- Abrir un expediente á empresa concesionaria da piscina. 
- Convocar nos próximos días a Comisión de Seguimento dos 

Servicios Privatizados para analiza-la situación creada con 
todos estes feitos. 

¿Mandouse o escrito do Alcalde? ¿Cando? ¿Teñen vostedes 
coñecemento que quedou sen efecto a prohibición inmediatamente 
despois de recibir este escrito?. 

¿Iniciáronse os trámites para a apertura do expediente?. 
En caso afirmativo ¿En que momento se atopan?. 
En caso negativo ¿Porqué non se deu cumprimento ó acordo 

plenario?.



(Selo da Corporacrón) (Smatura do Presidente) F0“0 N O
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Serie A N.° 0362699 
¿Cando pensan vostedes convo ar_ã Comisión de Seguimento 

para analiza-la situacion do servizo prestado na piscina 
municipal?. 

- Polo SR. SOTO VIRULEGIO respóstaselle que si se lle enviu 
o escrito con data 20.10.98. 

Indica o Sr. Concelleiro que si quedou sen efecto. 

Que respecto o expediente á empresa concesionaria se remite 
á execución do acordo en cuestión. 

Farase a convocatoria da Comisión de Seguimento. 

2.- No último pleno a unha pregunta sobre os locais que se 
habilitarían para os grupos políticos se nos contesta que esta 
pendiente de resolve-lo tema do mobiliario para estes locais. 

¿Está resolto?. En caso afirmativo ¿Cando pensan vostedes 
solucionar este tema?. 

- Respóstaselle polo Concelleiro SR. SOTO VIRULEGIO que 
está pendente de resolverse o do mobiliario. 

- De seguido se formulan as preguntas presentadas con data 
3 de Decembro de 1998, polo Grupo Municipal do PsdeG-PSOE, 
seguintes: 

l°).- Despois de 3 meses de producirse o cambio da 
Presidencia da' Comisión de Urbanismo, solicitamos que a 
Presidenta da Comisión DONA. MARIA DO CARMO BASTOS nos EXPLIQUE: 

1°.- ¿Que xestións levou a cabo ata o día de hoxe?. 

2°.- ¿En que situación se atopa o PXOM, que pensa facer con 
él e en que prazos?. 

2°).- Nas xuntanzas sobre Plan de Saneamento do Concello 
púxose de manifesto a necesidade de voltar o contro de 
disciplina urbanística, inexistente neste Concello dende a 
Moción de Censura, con consecuencias de todos coñexidas como a 
prolífica edificación sen licencia. municipal e incluso con 
ilegalidades. Como non temos coñecemento ata o día de hoxe da 
posición do PP neste tema, nos gustaría saber: 

1.- ¿Cãntos expedientes de infracción urbanística 
incoaronse nos tres últimos meses?. 

2.- ¿A cargo de quén está o control e vixiancia das 
edificacións?. 

3°).- Da obra que se está a construir na estrada de 
Reboreda, ó pasa-la ponte sobre o río Alvedosa, nos gustaría 
saber si no estudio de detalle previo á concesión da licencia 
concordan as medidas reais do solar coas que figuran no 
expediente do estudio de detalle.



Polo Presidencia non se lle permite o citado voceiro que 
faga a explicación que pretende, inquiríndolle õ mesmo que se 
limite a face-la pregunta tal e como a ten formulada. 

Se ausenta do Salón de Sesións o Concelleiro voceiro do PP, 
SR. SOTO VIRULEGIO. 

Se insistente polo Voceiro do PSdeG-PSOE SR. GONZALEZ 
IGLESIAS, en dar unha breve explicación á primeira pregunta. 

Pola Presidencia se lle require ó citado Sr. Concelleiro do 
PSdeG-PSOE a que se limite a formular a pregunta correspondente, 
e ante un novo intento de explicación por parte de explicación 
do Concelleiro Sr. González Iglesias da súa pregunta, o Sr. 
Presidente por terceira vez requírelle õ Sr. Concelleiro do 
PSdeG-PSOE antes citado a que se limite a formula-la pregunta 
sen dar outra explicación e ó non conseguilo ordéalle ó Sr. 
Concelleiro do PSdeG-PSOE que se ausente do Salón de Sesións, e 
ante o intento do mesmo de dirixirse á Presidencia, pola mesma 
levántase a sesión, sendo as vintedúas trinta horas da data 
fixada no encabezamento, en proba de todo o que, se extende a 
presente Acta, que se inscribiu no Libro dende a volta do folio 
186 do Papel Timbrado da Comunidade Autónoma de Galicia, Serie 
A n° 0361439 e 0362688 a 0362699, do folio 198, de todo o que, 
como Secretario, DOU FE.- 

0 ALCALDE O SECRETARIO 

LUIS TORRADO VAZQUEZ 
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FoIioN° (Selo da Corporacnón) (Smatura do Pvesadenter 

Serie A N.° 0362700 

Para facer constar que o presente Libro de Actas do Concello Pleno, 
péchase coa transcrición da sesión celebrada con carácter ordinario o día 3 de Decembro 
de 1.998, rematando a mesma na volta do folio n° 198, dos 199 que son os que compoñen 
o presente Libro. 

Redondela, 3 de Decembro de 1.998. 

0 SECRETARIO
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